
 

 

 

ELEVTRIVSELSUNDERSØGELSERNE PÅ HHX I SKOLEÅRET 2022-2023 
 
Vi arbejder for en læringskultur på skolen, hvor der er vægt på forpligtende og givende 
fællesskaber. I løbet af deres gymnasieuddannelse skal eleverne derfor gøre sig konkrete 
erfaringer med, at de er vigtige medspillere i skolens kvalitetsarbejde. Det sker blandt andet på 
følgende niveauer: 
 

• Afdelingsniveau: Hvor er der årlige obligatoriske undersøgelser af elevernes trivsel (ETU), 
og hvor ledelsen holder faste møder med elevrådet med henblik på at drøfte kvalitet og 
elevtrivsel.    

• Fagniveau: Hvor eleverne mindst en gang pr. skoleår evaluerer undervisningen og det 
faglige indhold i deres fag. 

• Individniveau: Hvor der er planlagt faste samtaler mellem 
elever/studievejleder/klasselærer. 
 

Børne- og Undervisningsministeriets har udviklet en central trivselsmåling (ETU), der er 
obligatorisk at gennemføre mindst en gang pr. skoleår i perioden fra 1. november til den 31. 
december. Styrelsen for It og Læring er dataansvarlig, og trivselsmålingen indsamles som en 
statistisk undersøgelse. Det betyder at elevens lærere og andre, der arbejder med eleverne, ikke 
må have adgang til de enkelte elevers besvarelser, men alene til elevernes samlede svar på klasse- 
og institutionsniveau. 
 
Vi følger en fast procedure for opfølgning på ETU’en:  
 

• Resultaterne sendes ud til den enkelte klasselærer, som gennemgår dem med klassen.  

• På den baggrund udpeger klassens elever relevante opmærksomhedspunkter og forslår 
konkrete handlinger og tiltag - både i forhold til egen indsats og i forhold til ting, som de 
ønsker, at lærerne eller ledelsen skal tage hånd om.  

• De indsamlede resultater fra alle klasser drøftes mellem ledelse og lærere i pædagogisk 
råd. 

• De indsamlede resultater fra alle klasser og input fra pædagogisk råd drøftes på et møde 
mellem ledelse og elevråd, hvor der udarbejdes en handlingsplan.  

• Der samles løbende op på handlingsplanen fx ved møder mellem ledelse og elevråd. 
 
 
OVERORDNEDE ETU-RESULTATER PÅ LANDSPLAN 2022 
 

 
 



 

 

RESULTATER FRA ETU PÅ HHX – SVENDBORG 2022 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
RESULTATER FRA HHX – SVENDBORG 2022 – FORDELT PÅ KLASSER OG ÅRGANGE 

Klasse 
Faglig individuel 

trivsel 
Social trivsel Læringsmiljø 

Pres og 
bekymringer 

Mobning 

H1A 4 4,3 3,8 2,5 4,6 

H1C 3,8 4,3 3,5 2,8 4,4 

H1D 3,8 4,4 3,6 2,8 4,9 

H1F 3,8 4,2 3,6 2,7 4,7 

H1H 3,9 4,3 3,9 2,7 4,9 

1.g gennemsnit 3,86 4,30 3,68 2,70 4,70 

H2B 4 4,5 3,7 3,2 4,8 

H2C 3,7 4,1 3,5 2,6 4,3 

H2D 3,8 4,3 3,7 2,7 4,9 

H2E 3,7 3,8 3,7 2,4 4,6 

H2F 3,8 4,1 3,3 2,6 4,8 

2.g gennemsnit 3,80 4,16 3,58 2,70 4,68 

H3A 3,7 4,3 3,5 2,4 4,9 

H3B 3,8 4,5 3,5 2,6 4,8 

H3C 3,7 4 3,4 2,5 4,5 

H3D 3,7 4,4 3,5 2,6 4,8 

H3E 3,6 4,2 3,3 2,3 4,5 

H3F 3,6 3,8 3,2 2,4 4,6 

3.g gennemsnit 3,68 4,20 3,40 2,47 4,68 

 



 

 

 
 
OPSAMLING FRA HHX  
Ledelsen har fulgt ovenstående procedure for opsamling på elevtrivselsundersøgelsen. 
Undersøgelserne har således på begge gymnasier været drøftet dels på klasseniveau og dels med 
lærerkollegiet, elevrådet og i skolens pædagogiske råd.  
 
På et helt overordnet niveau viser undersøgelsen på HHX et tilfredsstillende resultat for så vidt 
angår en sammenligning med resultaterne på landsplan.  
 
I forhold til skolens egne resultater for 2021 bemærker vi desværre også en lille tilbagegang ift. 
indikatoren ”Social trivsel”. Det kæder vi sammen med eftervirkninger efter corona-nedlukningen, 
hvor det i en periode har været vanskeligt at gennemføre større sociale arrangementer på skolen.   
 
Ledelsen har nøje gennemgået tilbagemeldinger fra alle klasser, og har særligt noteret følgende 
forslag/kommentarer, som er blevet drøftet med elevrådet: 
 
FORSLAG FRA KLASSERNE PÅ HHX: 
 
1.g 

• Ønske om bedre muligheder for skriftlig feedback. 

• Ønske om tydeligere krav til skriftlige afleveringsopgaver. 

• Ønske om – at man selv må bestemme siddeplads og grupper. 

• Flere bordtennisbat – og tilskud til klassearrangementer. 

• Mere variation i undervisningen – og væk med de faste grupper. 

• Ønske om mere plads til at arbejde uden for klasserne. 

• Ønske om flere små pauser. 95 minutter er lang tid at sidde stille. 

• Oplevelse af – at opgaverne klumper sig sammen.  
 
2.g 

• Ønske om mere feedback på skriftlige afleveringer. 

• Ønske om bedre fordeling af opgaverne hen over skoleåret. 

• Makkerskabsgrupperne giver anledning til mange frustrationer. 

• Ønske om idræt på 2. årgang – eller idræt B.  

• Opgaverne klumper sig for meget sammen. 

• Der ønskes en diskussion af behovet for faste pladser og makkerskabsgrupper. 

• Ønske om at biblioteket bliver til et stillerum. 

• Der ønskes mange flere sociale arrangementer på tværs af årgangene.   
 
3.g. 

• Der ønskes mere klare udmeldinger om krav og forventninger til indeholder i de skriftlige 
opgaver. 

• Der ønskes mere tydelighed om de faglige krav. 

• En klasse oplever, at ledelsen ikke overholder det, som de har lovet – fx præmie for bedste 
dørudsmykning til julekonkurrencen. 



 

 

• Der ønskes flere sociale arrangementer. 

• Der har været for mage lærerskift. 

• Ønske om flere virtuelle dage. 

• Ønske om færre dage med 4. modul. 

• Ønske om at der afholdes gammel elevfest, så man kan komme tilbage til skolen. 
 
ELEVRÅDET OG LEDELSEN HAR PÅ DEN BAGGRUND AFTALT: 
 

• Der er behov for, at studievejlederne og ledelsen kommunikerer tydeligere om de 
pædagogiske overvejelser, der ligger bag faste grupper/pladser. 

• Skolens udendørs skal efterses og rengøres, så de er klar til forårssæsonen. 

• Ledelsen har netop udarbejdet en ny håndbog til lærerne på HHX/HTX – her præciseres 
retningslinjerne for lærernes feedback på opgaver, herunder reglen om de tre uger. 

• Ønsket om Idræt B – kan desværre ikke imødekommes, da det ikke harmonerer med vores 
øvrige skemastruktur.  

• Ledelsen opfordrer til, at eleverne ude i de enkelte klasser tager en snak med faglærerne 
om behovet for at indlægge små pauser i modulerne.  

• Vi vurderer, at det vil være vanskeligt at gøre biblioteket til stillerum, da vi ikke har 
ressourcer til at kontrollere, om alle elever så også er stille. Vi opfordrer til, at man i stedet 
aftaler, at stamklasselokalet kan fungere som stillerum ifbm. gruppearbejde. 

• Ledelsen er opmærksom på at undgå unødvendige lærerskift, og i det kommende skoleår 
vil vi indføre en ny klasselærerordning, hvor klasselæreren følger klassen i alle tre år. 

• På nuværende tidspunkt har vi af faglige og pædagogiske grunde ikke et ønske om at 
indføre faste dage med virtuel undervisning.   

• Ledelsen vil meget gerne understøtte sociale arrangementer, hvis elevrådet vil stå for det 
praktiske.  

• Elevrådet vil i løbet af foråret 2023 drøfte, hvordan de i endnu højere grad kan medvirke til 
at motivere deres kammerater til at rydde op og holde rent i vores fællesarealer.  

 
Svendborg den 28. marts 2023 
 
Søren Jan Rasmussen  Anders Hjortholm Steffensen 
Rektor Elevrådsformand HHX 

 
 
 
 
 
 
 
 


